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联合国 2030 年可持续发展议程旨在通过国际集体行

动，全面解决全球社会、经济和环境三个维度的可持续发

展问题。过去三年，新冠肺炎疫情给世界各国带来重大损

失，并可能将实现 17 个全球发展目标（SDGs）的时间

再后推 10 年。而发展中国家的可持续投资年度资金缺口，

已高达 4.2 万亿美元。如何加速可持续融资，不让任何人

掉队（left no one behind），任务迫在眉睫。

第四次工业革命作为一场范式变革，正从根本上改变

生产、消费乃至整个社会。人工智能（AI）作为新工业革

命先进数字制造（ADP）领域最核心的技术之一，已成

为全球投资热点。AI 正日益成为促进 SDG 实现的有力

工具，但其快速发展也带来潜在风险，对部分目标的实现

形成挑战，这一趋势值得密切关注。

当前，距实现可持续发展目标所剩时间已不多。步入

“行动十年（Decade of Action）”，如何利用 AI 等

先进数字技术促进可持续投资，将投资供需双方高效匹配，

使投资更精准地向可持续发展领域聚焦，特别是为广大发

展中国家提供更多可持续投资的融资渠道，是现阶段亟待

解决的问题。同时，AI 技术自身也需要实现可持续发展。

在此背景下，联合国工业发展组织投资和技术促进网

络（UNIDO ITP Network）在 2022 年服贸会上举办的

“ESG 与可持续投资国际论坛”基础上，创新提升，拟

于今年 9 月 3 日在北京举办 2023 中国国际服务贸易交

易会“全球人工智能与可持续投资论坛”，聚焦“IP 4.0 

- 人工智能赋能可持续投资”和“ESG 2.0 - 可持续投

资中的新变量”两大主题，邀请国际组织及多国代表、中

国相关部委和地方政府、国内外数字产业、金融投资和科

技创新领域领军企业、媒体智库和院士专家，以及“第四

次工业革命产业联盟”成员等利益攸关方，展开深入交流，

分享最佳实践，提供解决方案，为推动联合国 2030 年可

持续发展目标的实现贡献力量。

 主办单位 

联合国工业发展组织全球投资和技术促进网络

中国国际跨国公司促进会

 承办单位 

联合国工业发展组织投资和技术促进办公室（中国·北京 )

中国国际跨国公司促进会成长型企业发展委员会

财新传媒

 支持单位 

联合国系统驻华协调员办公室

商务部中国国际经济技术交流中心

北京市西城区人民政府

北京信百会信息经济研究院

中国ESG30人论坛

荣耀终端有限公司

论坛简介

The UN 2030 Agenda for Sustainable Development aims 
to address sustainable development issues in the social, 
economic, and environmental dimensions through 
international collective actions. Over the past three years, 
the COVID-19 pandemic has caused significant losses for 
countries worldwide and may push back the deadline for 
achieving the 17 Sustainable Development Goals (SDGs) by 
another 10 years. The annual funding gap for sustainable 
investment in developing countries has reached $4.2 trillion. 
Accelerating sustainable financing to ensure that no one is 
left behind has become an urgent task.

As a paradigm shift, the Fourth Industrial Revolution is 
fundamentally changing production, consumption, and 
society as a whole. Artificial intelligence (AI), as one of 
the most critical technologies in the Advanced Digital 
Production (ADP) field of the new industrial revolution, 
has become a global investment hotspot. AI is increasingly 
becoming a powerful tool for achieving SDGs, but its rapid 
development also brings potential risks and challenges to 
achieving some goals, which deserves close attention.

Currently, there is not much time left to achieve the SDGs. 
As we enter the "Decade of Action," how to use advanced 
digital technologies such as AI to promote sustainable 
investment, efficiently match investment supply and 
demand, and focus investments more accurately on 

sustainable development areas, especially by providing 
more sustainable financing channels for developing 
countries, is an urgent issue to be addressed. At the 
same time, AI technology itself also needs to achieve 
sustainable development.

Against this background, the United Nations Industrial 
Development Organization's Investment and Technology 
Promotion Network (UNIDO ITP Network), building on 
the "ESG and Sustainable Investment International 
Forum" held at the 2022 China International Fair for 
Trade in Services  (CIFTIS), will innovate and upgrade 
to host the "Global Forum on Artificial Intelligence and 
Sustainable Investment" on September 3, 2023, in 
Beijing, as part of the 2023 CIFTIS. The forum will focus on 
two major themes: "IP 4.0 - AI Empowering Sustainable 
Investment" and "ESG 2.0 - New Variables in Sustainable 
Investment." It will invite international organizations and 
representatives from multiple countries, relevant Chinese 
ministries and local governments, leading companies in 
digital industries, financial investment and technological 
innovation fields at home and abroad, media think tanks 
and academic experts, as well as members of the "Fourth 
Industrial Revolution Alliance" and other stakeholders 
to engage in in-depth exchanges, share best practices, 
provide solutions, and contribute to achieving the UN 
2030 Agenda for Sustainable Development.

Introduction

 Host 
UNIDO Investment and Technology Promotion Network
China International Council for the Promotion of Multinational Corporations (CICPMC)

 Undertaker 
UNIDO ITPO Beijing
CICPMC-Growth Enterprise Committee
Caixin Media

 Supporter 
The UN Resident Coordinators Office (RCO)
China International Center for Economic and Technical Exchange 
Xicheng District People's Government of Beijing Municipality
Beijing ChinaInfo100 Institute of Information Economy
China ESG30 Forum
Honor Device Co., Ltd.
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14:15

14:00

论坛议程

  Session I.  Opening Ceremony 

 Presenter 

Yijing ZHU		  TV Presenter of Beijing Radio & Television Station

 Welcome Remarks 

Qiuping SHENG		�  Member of the CPC Leadership Group of the Ministry of Commerce and 
Vice Minister  

			   Beijing Municipal Government
Ciyong ZOU		�  Deputy Director-General of the United Nations Industrial Development 

Organization (video)

 Keynote Speech 

Fulin SHANG	�	�  Director of the Economic Committee of the 13th National Committee of 
the Chinese People's Political Consultative Conference; Former Party 
Secretary and Chairman of China Banking Regulatory Commission; 
Former Party Secretary and Chairman of China Securities Regulatory 
Commission; Invited Vice President of China International Council for 
the Promotion of Multinational Corporations

Siddharth CHATTERJEE	 The UN Resident Coordinator in China (video)
Biao WAN		  Chairman of Honor Device Co., Ltd.
Victor WANG		  Co-founder of ZhenFund

14:00

14:15

FORUM AGENDA

 第一环节  开幕式 

 主持人 

朱一静	 北京广播电视台主持人

 致欢迎词 

盛秋平	 商务部党组成员、副部长

		  北京市

邹刺勇	 联合国工业发展组织副总干事兼执行干事（视频）

 主旨演讲 

尚福林 	 第十三届中国全国政协经济委员会主任

	 	 原中国银行业监督管理委员会党委书记、主席

	 	 中国证券监督管理委员会原党委书记、主席

	 	 中国国际跨国公司促进会特邀副会长

常启德	 联合国驻华协调员（视频） 

万  飚	 荣耀终端有限公司董事长

王  强	 真格基金联合创始人
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15:30

16:20

14:40
 第二环节  圆桌对话 

圆桌对话一 : IP 4.0 - 人工智能赋能可持续投资

主持人

龚维希	� Chief of Investment and Technology Promotion Offices and Institutional 

Partnerships Division, 联合国工业发展组织 

嘉宾

罗尔夫·斯特尔特迈尔	 联合国工发组织投资和技术促进办公室（德国）主任

阿比姆博拉·奥鲁福雷	 联合国工发组织投资和技术促进办公室（尼日利亚）主任

范里鸿	 	 	 来也科技合伙人兼高级副总裁

罗  琳	 	 	 文远知行副总裁

吴月凌	 	 	 盘石股份董事长、盘石集团联合创始人

圆桌对话二：ESG 2.0 - 可持续投资中的新变量

主持人

王力为	 	 	 财新传媒资深记者 

嘉宾

刘建兴	 	 	 国家发展改革委市场与价格研究所副所长

哈希姆·侯赛因	 	 联合国工发组织投资和技术促进办公室（巴林）主任

辛孟浩	 	 	 联合国工发组织投资和技术促进办公室（韩国）主任

邹  娟	 	 	 贝恩公司全球合伙人

方  旭	 	 	 商汤科技企业社会责任部总监

 第三环节  发布 

工发投促小知

《人工智能赋能可持续发展和投资白皮书》

15:30

16:20

14:40

论坛议程 FORUM AGENDA

 Session II.  Panel Discussion 

Panel I: IP 4.0 - AI Empowering Sustainable Investment
 Host 

Weixi GONG		�  Chief of Investment and Technology Promotion Offices and Institutional 
Partnerships Division, UNIDO

 Guest 

Rolf STELTEMEIER	 Head of UNIDO ITPO Germany
Abimbola OLUFORE	 Head of UNIDO ITPO Nigeria
Leon FAN	 	 Partner and Senior Vice President of Laiye
Laurie LUO		  Vice President of WeRide
Elaine	 		�  Chairman of Zhejiang Panshi Information Technology Co.,Ltd. 
			   Co-founder of Panshi Group

Panel II: ESG 2.0 - New Variables in Sustainable Investment
 Host 

Liwei WANG		  Senior Writer, Caixin Media

 Guest 

Jianxing LIU		�  Deputy Director of the Institute of Market and Price Research of 
			   the National Development and Reform Commission of China
Hashim HUSSEIN	 Head of UNIDO ITPO Bahrain
Maengho SHIN		  Head of UNIDO ITPO Korea
Sophia ZOU		  Partner of Bain & Company
Xu FANG		  Director of Corporate Social Responsibility Department at SenseTime

 Session III.  Launch 
ITPO Beijing Investment Promotion Applet Xiaozhi
White Paper on Artificial Intelligence Empowering Sustainable Development and Investment
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发言嘉宾
SPEAKERS

邹刺勇   
Ciyong ZOU

盛秋平   
Qiuping SHENG

北京市领导 Leaders of Beijing Municipality

联合国工业发展组织副总干事兼执行干事

邹刺勇先生现任联合国工业发展组织副总干事兼执行干事，分管技术合作与可持续工业发

展总司。在 2013 年加入工发组织之前，他曾任中国财政部国际司副司长、世界银行中国

副执行董事、全球环境基金中国业务联络人。邹刺勇先生获得了财政部财政科学研究所颁

发的经济学博士学位。

Deputy Director-General of the United Nations Industrial Development Organization

Ciyong ZOU is a Deputy to the Director General and the Managing Director of the Directorate of Technical 
Cooperation and Sustainable Industrial Development. Before joining UNIDO, he performed multiple 
roles, including as Deputy Director General of International Department at the Chinese Ministry of 
Finance, Alternate to the Chinese Executive Director at the World Bank, and Global Environmental Facility 
Operational Focal Point for China.  
Zou holds a Ph.D. in Economics from China’s Ministry of Finance Graduate School, Research Institute for 
Fiscal Science.

商务部党组成员、副部长

盛秋平，1968 年出生，中共党员，美国肯恩大学公共管理硕士、香港理工大学理学硕士。

历任绍兴市旅游局局长助理、副局长，会稽山旅游度假区委会副主任、纪工委书记，绍兴

经济开发区管委会副主任、绍兴经济开发建设有限公司总经理，绍兴市招商服务局局长、

党组书记，市外经贸局副局长。2004年起，历任绍兴县委常委、常务副县长，嵊州市代市长、

市长、市委书记，永嘉县委书记，金华市副市长、义乌市代市长、市长，金华市委常委、

义乌市委书记，浙江省商务厅党组书记、厅长，商务部党组成员、部长助理。现任商务部

党组成员、副部长、直属机关党委书记。

Member of the CPC Leadership Group of the Ministry of Commerce and Vice Minister

Qiuping SHENG, born in 1968, is a member of the Communist Party of China. He received a Master in Public 
Administration degree from Kean University, United States, and a Master of Science degree from Hong 
Kong Polytechnic University. Throughout his career, he held various positions, including Assistant Director 
and Deputy Director of the Shaoxing Tourism Bureau, Deputy Director and Secretary of the Commission 
for Discipline Inspection of the Kuaiji Mountain Resort Management Committee, Deputy Director of the 
Management Committee of the Shaoxing Economic Development Zone and General Manager of Shaoxing 
Economic Development and Construction Co., Ltd., Director and Party Secretary of the Shaoxing Investment 
Service Bureau, and Deputy Director of the Shaoxing Foreign Economic and Trade Bureau.
Starting from 2004, he served successively as a Member of the Standing Committee of the CPC Shaoxing 
County Committee and Executive Deputy County Magistrate of Shaoxing, Acting Mayor, Mayor, and Party 
Secretary of Shengzhou City, Party Secretary of Yongjia County, Deputy Mayor of Jinhua City, Acting Mayor 
and Mayor of Yiwu City, a Member of the Standing Committee of the CPC Jinhua Municipal Committee and 
Party Secretary of Yiwu City, Secretary of the CPC Leadership Group and Director of the Zhejiang Provincial 
Department of Commerce, and a Member of the CPC Leadership Group of the Ministry of Commerce and 
Assistant Minister. He currently serves as a Member of the CPC Leadership Group of the Ministry of Commerce 
and Vice Minister, and Secretary of the Department for Party-related Affairs of the Ministry of Commerce.



2023 中国国际服务贸易交易会  全球人工智能与可持续投资论坛
2023 China International Fair for Trade in Services Global Forum on Artificial Intelligence and Sustainable Investment

发言嘉宾
SPEAKERS

尚福林
Fulin SHANG

常启德 
Siddharth CHATTERJEE

万飚   
Biao WAN

联合国驻华协调员

常启德于 2021 年 4 月 14 日向国家主席习近平同志递交委任书，担任联合国驻华协调员，

是联合国秘书长的指定代表。常启德获美国普林斯顿大学公共政策硕士学位，有二十多年

的联合国工作经验，并在世界各地许多脆弱和饱受战争蹂躏的国家工作。他曾三次发表

TEDx 演讲，多次在国际媒体和主流中文媒体上发表文章。

The UN Resident Coordinator in China

Mr. Siddharth Chatterjee took office as the United Nations Resident Coordinator in China and is the 
designated representative of the UN Secretary-General. He presented his letter of credence to the 
President of China on 14 April 2021. With over 25 years of experience in the United Nations, he has served 
in many fragile and war-torn countries. As a 3 times TEDx speaker, he is a regular opinion contributor for 
a range of international & mainstream Chinese media. He holds a master's degree in public policy from 
Princeton University in the United States of America.

荣耀终端有限公司董事长

万飚先生现任荣耀终端有限公司董事长。

万飚先生此前曾就职于华为公司，历任无线产品线总裁，终端公司总裁，消费者业务首席

运营官等职。

万飚先生毕业于中国科学技术大学。

Chairman of Honor Device Co., Ltd.

Biao WAN is the Chairman of HONOR Device Co., Ltd.
Mr. Wan previously worked for Huawei, during which he served in several executive-level positions, 
including President of Wireless Network Division, President of Huawei Device, Chief Operating Officer of 
Consumer BG, etc.
Mr. Wan holds a bachelor’s degree from the University of Science and Technology of China.

第十三届中国全国政协经济委员会主任
原中国银行业监督管理委员会党委书记、主席
中国证券监督管理委员会原党委书记、主席
中国国际跨国公司促进会特邀副会长

尚福林同志现任十三届全国政协常委、经济委员会主任。他长期在金融领域工作，有着丰

富的金融工作经验。曾任中国人民银行副行长、中国农业银行行长、中国证监会主席、中

国银监会主席，推动中国证券市场发生了重大转变，促使中国银行业改革迈上了新台阶。

他是第十六届中央候补委员，第十七、十八届中央委员。

Director of the Economic Committee of the 13th National Committee of the Chinese People's 
Political Consultative Conference; Former Party Secretary and Chairman of China Banking 
Regulatory Commission; Former Party Secretary and Chairman of China Securities Regulatory 
Commission; Invited Vice President of China International Council for the Promotion of 
Multinational Corporations

Comrade Shang Fulin is currently a member of the Standing Committee of the 13th National Committee of 
the Chinese People's Political Consultative Conference and director of the Economic Committee. He has 
worked in the financial field for a long time and has extensive financial work experience. He served as the 
vice governor of the People's Bank of China, the president of the Agricultural Bank of China, the chairman 
of the China Securities Regulatory Commission, and the chairman of the China Banking Regulatory 
Commission. He promoted major changes in China's securities market and promoted the reform of 
China's banking industry to a new level. He was an alternate member of the 16th Central Committee and a 
member of the 17th and 18th Central Committee.
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发言嘉宾
SPEAKERS

王强
Victor WANG

龚维希 
Weixi GONG

罗尔夫·斯特尔特迈尔  
Rolf STELTEMEIER

Chief of Investment and Technology Promotion Offices and Institutional 
Partnerships Division, 联合国工业发展组织 

龚维希先生有超过 30 年的职业工作经历，在航空工业，系统分析，投资促进，技术转让

及谈判，南南合作，一带一路，产业发展和区域发展战略研究和实践 , 领导和管理国际网络，

组织超大型国际博览会等领域任职并拥有专业经验。龚维希先生于 1997 年加入联合国工

发组织，先后在信息与知识管理，商务发展，产业价值链发展，技术转让，项目评估，投

资可行性评估，人力资源，南南合作等领域承担工作。他曾经担任联合国工发组织驻伊朗

总代表 ( 大使衔 )，以及联合国驻伊朗运营管理团队主席。

Chief of Investment and Technology Promotion Offices and Institutional Partnerships Division, UNIDO

Mr. Weixi Gong is currently the Chief of the Division of Investment and Technology Promotion Offices and 
Institutional Partnerships of the United Nations Industrial Development Organization (UNIDO). He has over 
30 years of professional experience in the aerospace industry, systems analysis, investment promotion, 
technology transfer and negotiation, South-South cooperation, Belt and Road, industrial development 
and regional development strategy research and practice, leading and managing international networks, 
and organizing mega international expositions. Mr. Gong joined UNIDO in 1997 and has undertaken 
projects in the areas of information and knowledge management, business development, industrial value 
chain development, technology transfer, project appraisal, investment feasibility assessment, human 
resources, and South-South cooperation. He has served as the UNIDO representative in Iran and as the 
chairperson of the Operations Management Team of the United Nations in Iran.

联合国工业发展组织投资和技术促进办公室（德国）主任

罗尔夫·斯特尔特迈尔教授曾在银行工作，后攻读政治学、公共法、国际法和欧洲法，并

获得欧盟外交与安全政策博士学位。斯特尔特迈尔先生获得了哲学和政治理论史的资格

认证，同时在德国多所高等学府担任教授。他曾任德国外交部国务秘书办公室主任，后

任德国外交部部长。他曾任德国联邦经济合作与发展部（BMZ）传播协调局副局长和新

闻处处长，并担任部长发言人。此外，他曾任德国联邦经济合作与发展部（BMZ）欧洲

司副司长。斯特尔特迈尔先生同时为一家战略咨询公司的联合创始人，该公司位于德国柏

林和布鲁塞尔，专门从事公共事务和公共政策。

Head of UNIDO ITPO Germany

After training and working in banking, Prof. Dr.Rolf Steltemeier studied political science, public, 
international and European law, completing a PhD in EU Foreign and Security Policy. Mr. Steltemeier 
completed his habilitation in Philosophy and History of Political Theory and has since, alongside his 
professional career, taught as a professor at high-ranking German universities.
Mr. Steltemeier served as  Head of office to the Secretary of State and later to a Minister  of the 
German  Foreign Affairs Office.  He was the  Deputy Director General (DDG)  of the Directorate for 
Communication and Coordination and headed the press division of the German Federal Ministry for 
Economic Cooperation and Development (BMZ) as the spokesperson to the Minister. Furthermore, 
he served as DDG for European Affairs at BMZ.
Additionally, Mr. Steltemeier was co-founder of a strategy consultancy specialized in public affairs & 
public policy in Berlin and Brussels.

真格基金 联合创始人

王强先生是真格基金的联合创始人，也是新东方教育科技集团的联合创始人。王强先生还

是一位知名的西文古书爱好者与收藏家，撰写及编译出版了《读书毁了我》、《书蠹牛津

消夏记》、《破产书商札记》等著作，影响深远。

王强先生是未来科学大奖 - 数学与计算机科学奖捐赠人。2015 年，王强先生被牛津大学

哈里斯·曼彻斯特学院授予学院基石院士（终身荣衔）。

Co-founder of ZhenFund

Mr. Victor WANG is the co-founder of ZhenFund, and the co-founder of New Oriental Education and 
Technology Group (NYSE: EDU). Mr. Victor WANG is also a renowned enthusiast and collector of books. 
He has authored and translated influential works such as "Reading Reconstructs Me," "A Bookworm's 
Summer in Oxford," and "The Private Papers of a Bankrupt Bookseller."
Mr. Victor WANG is a donor for the Mathematics and Computer Science Prize, the Future Science Prize.
In 2015, he was honored as a Foundation Fellow at Harris Manchester College, University of Oxford.
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阿比姆博拉·奥鲁福雷 
Abimbola OLUFORE

联合国工业发展组织投资和技术促进办公室（尼日利亚）主任

阿比姆博拉·奥鲁福雷·威克利夫女士曾服务于私营部门、公共部门，以及国际公务员系

统等多个领域。现任联合国工业发展组织投资和技术促进办公室（尼日利亚）主任，负责

协调和管理工作计划，加强非洲投资、创新与技术流动。通过咨询项目和国家办事处等平台，

为技术和影响力中心、大型公司、产业集群和中小型企业提供支持。此外，威克利夫女士

与当地工发组织办事处合作实施国家项目，并与政府和发展机构等主要利益相关方共同制

定影响力倡议。她的卓越技能和贡献使该办事处的项目计划延长至 2027 年，并与亚洲自

由贸易区的所有成员国建立伙伴关系，扩大潜在资金池和影响范围。

Head of UNIDO ITPO Nigeria

Ms. Abimbola Olufore Wycliffe is a highly accomplished professional with a diverse career spanning the 
private sector, public sector, and international civil service. Currently serving as the Head of Investment 
and Technology Promotion in Nigeria, she holds the responsibility of coordinating and managing a 
comprehensive work plan aimed at enhancing investment, innovation, and technology flow in Africa. Ms. 
Wycliffe's role involves providing support to technology and impact hubs, large firms, industrial clusters, 
and small businesses through advisory programs and country desks. Additionally, she collaborates with 
UNIDO offices in the region to implement country programs and develops impact initiatives with key 
stakeholders such as governments and development institutions. Her exceptional skills and efforts have 
resulted in securing an extension and expansion of the office program to 2027 and partnerships with all 
AFCFTA member states, significantly broadening the potential funding pool and impact footprint.

范里鸿   
Leon FAN

来也科技合伙人兼高级副总裁

曾任德勤中国合伙人，拥有 23 年审计及咨询服务经验，是德勤中国 RPA 业务的牵头人

之一，曾带领团队协助全国银行、保险、基金、零售、物流、制造业等领域的近 100 家客

户完成数字化转型探索。

Partner and Senior Vice President of Laiye

With 23 years of experience in audit and consulting services, Leon Fan was a former partner of Deloitte 
China and one of the leaders of Deloitte China's RPA business. He has led the team to assist nearly 100 
clients to complete their digital transformation exploration, covering banking, insurance, retail, logistics, 
manufacturing and other industries.

罗琳
Laurie LUO

文远知行副总裁

罗琳，文远知行 WeRide 副总裁，全面负责公司政府和公共事务。文远知行是全球领先的

L4 级自动驾驶科技公司，在美国、新加坡、中东等国家和地区，以及中国北上广深等城市

设有研发办公室。罗琳女士曾先后就职于阿里巴巴集团和 AWS 在华合作伙伴西云数据，

历任中国商务部中国国际经济技术交流中心副处长、中国常驻克罗地亚使馆外交官。

Vice President of WeRide

Laurie Luo, Vice President of WeRide, responsible for the company's government and public affairs. 
WeRide is a globally leading L4 autonomous driving technology company, with research and development 
offices in countries and regions such as the United States, Singapore, the Middle East, as well as in 
Chinese cities including Beijing, Shanghai, Guangzhou, and Shenzhen. Ms. Luo has previously worked 
at Alibaba and AWS partner Xiyun Data, and held positions as the Deputy Director in China International 
Economic and Technical Exchange Center of the Ministry of Commerce, and economic diplomat in the 
Chinese Embassy in Croatia.
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吴月凌 
Elaine

盘石股份董事长、盘石集团联合创始人

负责全球数字经济产业园云、数字人才教育云、数字经济产业基金云和政府与品牌公共事务。

Chairman of Zhejiang Panshi Information Technology Co.,Ltd. & Co-founder of Panshi Group

Responsible for Global Digital Economy Industry Park Cloud, Digital Talent Education Cloud, Digital 
Economy Industry Fund Cloud and Government and Brand Public Affairs.

王力为 
Liwei WANG

财新传媒资深记者 

2019 年为英国牛津大学政府学院访问学者。专注于人物专访，曾专访美联储前主席保

罗·沃尔克、工业与信息化部部长苗圩、联合国负责任投资原则（PRI）理事会主席

马丁·思坎克等。曾主持财新传媒政经访问节目《财新时间》，对话嘉宾包括亚投

行行长金立群、前纽约市长布隆伯格。曾主持服贸会、中法经济对话、中新金融峰

会等。加入财新之前，为美国哥伦比亚大学商学院研究员。此前毕业于哥伦比亚大学。

Senior Writer, Caixin Media

Liwei Wang is Senior Writer with Caixin Media. He writes on global finance, ESG and digital economy, 
focusing on feature writing and interview with prominent figures, including former Fed Chairman Paul 
Volcker, Minister of Industry and Information Technology of China Miao Wei, UN PRI Chair Martin Skancke.
He was Caixin Media Fellow at Oxford University in 2019. He also hosts Who's Time, Caixin's flagship 
profile-type interview program, guests include AIIB President Jin Liqun, former NYC Mayor Michael 
Bloomberg.
Conference he hosted include Franco-China Economic Dialogue, China-Singapore Connectivity Summit, 
China International Fair for Trade in Services. Before joining Caixin, he was Research Associate at 
Columbia Business School, He holds a Master’s degree from Columbia University in the city of New York.

刘建兴   
Jianxing LIU

国家发展改革委市场与价格研究所副所长

刘建兴，国家发展和改革委员会市场与价格研究所副所长（中国宏观经济研究院）。毕业

于北京大学光华管理学院，经济学博士。历任国家发展改革委国际合作中心副处长、处长、

副主任，国家发展改革委市场与价格所副所长。主要研究领域：宏观经济、产业创新、发

展战略、国际战略。

Deputy Director of the Institute of Market and Price Research of the National Development and 
Reform Commission of China

Jianxing LIU is the Deputy Director of the Institute of Market and Price Research at the National 
Development and Reform Commission (NDRC) of China. He graduated from the Guanghua School of 
Management at Peking University, where he obtained his Ph.D. in Economics. Liu has held various 
positions within the NDRC, including Deputy Director and Director of the International Cooperation Center, 
as well as Deputy Director of the Institute of Market and Price Research. His primary research areas 
include macroeconomics, industrial innovation, development strategies, and international strategies.
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贝恩公司全球合伙人

邹娟女士是贝恩公司全球合伙人，也是贝恩公司大中华区能源转型业务主席、中国区可持

续发展业务主席。

邹娟女士在 ESG 领域、新能源行业和可持续发展领域有丰富的专业经验和见解。她曾服

务过多家国际和国内一流企业，协助客户开展过广泛的战略规划项目，包括：兼并收购战略、

组织转型和卓越运营等等。

邹女士是《2021 年中国可持续发展行业展望》、年度《中国经营报 x 贝恩—企业“双碳”

竞争力指数白皮书》、《哈佛商业评论中文版 x 贝恩—中国企业 ESG 战略与实践白皮书》

的合著者之一。她的观点多次被知名财经和行业媒体所引用。

Partner of Bain & Company

Sophia Zou is a partner and the head of our China Sustainability and Energy Transformation practices. 
Sophia has more than a decade of management consulting experience, specializing in ESG and energy 
sectors covering new energy and sustainability, M&A, change management, as well as operational 
efficiency improvement. As a practice leader, she has worked extensively with Chinese and multinational 
companies on a wide range of consulting projects.
She is the author of Bain China's 2021 Sustainability Report and co-author of our 2021 & 2022 Carbon 
Peak and Carbon Neutrality Company Competitiveness Index, in collaboration with the China Business 
Journal Think Tank and Business Management Review. Her insights have been widely quoted by top 
business and industry media.

邹娟 
Sophia ZOU

辛孟浩
Maengho SHIN

联合国工发组织投资和技术促进办公室（韩国）主任

曾任韩国外交部外交官，任期 35 年。最后一任职务为韩国驻加拿大大使。

Head of UNIDO ITPO Korea

A former career diplomat serving in the Korean Foreign Ministry for 35 years. 
Last post was Korean Ambassador to Canada.

哈希姆·侯赛因 
Hashim HUSSEIN

联合国工发组织投资和技术促进办公室（巴林）主任

哈希姆·侯赛因先生现任联合国工业发展组织投资和技术促进办公室（巴林）主任、阿拉

伯国际创业和投资中心（AICEI）主任、世界企业家投资论坛执行董事，被任命为企业社

会责任国际大使。哈希姆·侯赛因先生是伊斯兰创意经济创始成员、巴林中东和北非投资

中心董事会成员，该中心得到了经济合作与发展组织（OECD）的支持。

Head of UNIDO ITPO Bahrain

Dr. Hashim S. Hussein is the Head of the United Nations Industrial Development Organization, Investment 
and Technology Promotion Office in the Kingdom of Bahrain (ITPO Bahrain), and the Arab International 
Centre for Entrepreneurship and Investment (AICEI). He is also the Executive Director of the World 
Entrepreneurs Investment Forum, appointed as an International Ambassador for Social Corporate 
Responsibility. He is also a founding member of the Islamic Creative Economy; and a board member of 
the MENA Investment Center in Bahrain which is supported by the Organization of Economic Co-Operation 
and Development (OECD).
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论坛主持人

朱一静 
Yijing ZHU

北京广播电视台主持人

北京广播电视台财经频道双语主持人。一级播音员。曾担任 2022 北京冬奥会及冬残奥会

颁奖典礼英语播报员、中国国际服务贸易交易会及中关村论坛开幕式英语播报员，主持北

京卫视“阅读之夜”、“文化中国水立方杯中文歌曲大赛等大型晚会，财经频道“京津冀

大格局”主持人。

TV Presenter of Beijing Radio & Television Station

Bilingual Chinese & English host of BRTV's Finance and Economy Channel. English announcer for the 
award ceremony of the 2022 Beijing Winter Olympics and Winter Paralympics. English announcer for the 
opening ceremony of the China Beijing International Fair for Trade in Service. English announcer for the 
opening ceremony of the Zhongguancun Forum. Host of "Night of Reading" Gala. Host of the "Cultures 
of China, Water Cube Cup Chinese Song Contest Gala", BRTV. Host of "Pattern for the Coordinated 
Development of Beijing-Tianjin-Hebei Region" on the F&E Channel BRTV.

方旭  
Xu FANG

商汤科技企业社会责任部总监

商汤科技企业社会责任部总监，联合国可持续发展 ESG 高级策略顾问，负责规划公司可

持续发展战略，ESG 工作体系搭建，信息披露等工作。

Director of Corporate Social Responsibility Department at SenseTime

Director of Corporate Social Responsibility Department at SenseTime, Senior ESG Strategy Advisor for 
the United Nations Sustainable Development. Responsible for strategizing the company's sustainable 
development, building the ESG work framework, and ESG information disclosure.
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武雅斌  
Yabin WU

联合国工业发展组织投资和技术促进办公室（中国·北京）主任

兼任中国国际贸易学会常务理事，中国信息化百人会成员，中华股权投资协会首席经济学家，

美国索菲亚大学客座教授。曾就职于商务部，长期从事宏观经济研究、贸易与产业政策制

定和国际贸易谈判工作，曾任浙江省义乌市副市长。曾任多家公司独立董事和顾问。北京

大学应用经济学博士后，中科院管理科学与工程博士，美国杜克大学亚太研究所访问学者，

英国伦敦大学学院公共政策硕士，中国人民大学法学硕士。著有《新时期中非发展合作研

究报告》《进口贸易与中国实践》等，译有《金刚之美》《霸权的黄昏：大国的衰落与收缩》等。

Head of UNIDO ITPO Beijing

Executive Director of China Association of International Trade, Member of China Info100, Chief Economist 
of China Venture Capital and Private Equity Association, and Visiting Professor at the University of Sofia. 
Prof. Wu worked in MOFCOM. He has been engaged in macroeconomic research, formulation of trade and 
industrial policies and international trade negotiation for a long time. Prof. Wu served as deputy mayor 
of Yiwu, Zhejiang Province. He was also an independent director of many listed companies. Postdoctoral 
Fellow in Applied Economics at Peking University, PhD in Management Science and Engineering at 
Chinese Academy of Sciences, Visiting Scholar of Asia-Pacific Institute at Duke University in the United 
States, Master in Public Policy at University College London in United Kingdom, and Master in Laws at 
Renmin University of China. The editor of Study on China-Africa Development Cooperation in the New Era, 
author of Import and China’s Practice, etc., and translator of Hardness 10 and Twilight of the Titans: Great 
Power Decline and Retrenchment, etc.

罗小棋  
Xiaoqi LUO

中国国际跨国公司促进会执行秘书长兼绿色治理（ESG）促进发展中心
主任
中国国际跨国公司促进会成长型企业发展委员会秘书长

中国国际跨国公司促进会执行秘书长兼绿色治理 (ESG) 促进发展中心主任、成长型企业发

展委员会秘书长。长期从事跨国公司、企业发展与变革，和投资并购、企业社会责任等方

面的研究工作。近年来聚焦成长型企业发展建设与服务，致力于促进国际交流和中外经济

技术合作与成果转化，以及倡导 ESG 发展理念，帮助企业提升高质量可持续发展的竞争力。

Executive Secretary General of China International Council for the Promotion of Multinational; 
Director of ESG Promotion Center; Secretary General of China International Council for the 
Promotion of Multinational Corporations Growth Enterprises Committee

She is the Executive Secretary General of the China International Council for the Promotion of 
Multinational, Director of ESG Promotion Center, and Secretary General of the China International Council 
for the Promotion of Multinational Corporations Growth Enterprises Committee. She has long been 
engaged in research work on multinational corporations, enterprise development and transformation, 
investment and mergers and acquisitions, corporate social responsibility, etc. In recent years, her focus 
has been on the development and service of growing enterprises, committed to promoting international 
exchanges and economic and technological cooperation and the transformation of achievements. 
Furthermore, she advocates for the development of ESG principles and assist enterprises in enhancing 
their competitiveness in high-quality sustainable development.
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